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PAVEL KOLESNIKOV

Russian pianist Pavel Kolesnikov equates music with fine perfumes, believing both arts simultaneously speak 
to the heart and subconscious. The Telegraph (London) fittingly described his playing as having “brilliance, 
but also a caressing, almost sly intimacy” after hearing his performances during the Recital and Concerto 
Rounds of Canada’s Honens International Piano Competition in 2012. This recording includes highlights of 
those performances, for which Kolesnikov was named Honens Prize Laureate. He has studied at Moscow State 
Conservatory with Sergey Dorensky, at London’s Royal College of Music with Norma Fisher and at Brussels’ 
Queen Elisabeth Music Chapel with Maria João Pires. His recital debut took place in the Small Hall of the 
Moscow Conservatory in 2008 and, at the time of this recording, had already performed in recital, at festivals 
and with orchestras across Europe, including concerts at the Casalmaggiore International Music Festival in Italy 
and the Verbier Festival Academy in Switzerland. 
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PAVEL KOLESNIKOV
LIVE AT HONENS 2012

disc one

Pavel Kolesnikov piano

BEETHOVEN	 Sonata No. 14 in C-sharp minor Op. 27 No. 2 ‘Moonlight’ 
SCHUMANN	 Kinderszenen Op. 15  
CHOPIN	 Sonata No. 3 in B minor Op. 58	

disc two

Pavel Kolesnikov piano 
Calgary Philharmonic Orchestra 
Roberto Minczuk music director

TCHAIKOVSKY	 Piano Concerto No. 1 in B-flat minor Op. 23

Pavel Kolesnikov piano 
Johannes Moser cello

MENDELSSOHN	 Sonata for cello and piano No. 2 in D major Op. 58

Ten pianists, aged 20 to 30, were invited to Calgary, Canada in October 2012 to take part in the Semifinals / Recital 
Round of the Seventh Honens International Piano Competition. Each performed a 60-minute solo recital and a 
collaborative recital of 70 minutes’ duration. Five advanced to the Finals / Concerto Round for performances with 
the Calgary Philharmonic Orchestra and Maestro Roberto Minczuk. Pavel Kolesnikov was ultimately chosen as 
the Honens Prize Laureate, and received a $100,000 cash award and an artistic and career development program 
valued at a half million dollars. This recording features highlights of Pavel Kolesnikov’s performances.

HONENS 2012 RECORDING AND BROADCAST SUPPORTERS 

The Rozsa Foundation 
 in memory of the Late Dr Ted Rozsa qc and Dr Lola Rozsa, long-time supporters of Honens 

Paul & Marg Böeda 
Ian & Heather Bourne 
Andrea Brussa in memory of Mary-Eve-lyn Keator-Binmore 
Percy & Lois Cole Fund 
Foothills Industrial 
William & Catherine Graham 
Henry & Margaret Jaques 
Ann, Roxanne & John McCaig, Jane & Richard Waller 
Doreen McHolm in memory of Roy McHolm 

Richard & Mary Shaw 
Deborah Yedlin & Martin Molyneaux

© 2012
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HONENS

Canada’s Honens International Piano Competition is a leader in discovering and launching the careers of 
young concert pianists. It searches for Complete Artists—21st century musicians for 21st century audiences. 
Honens prepares its Laureates for the rigours and realities of professional careers in music and creates 
opportunities for growth and exposure. 

The Seventh Honens International Piano Competition culminated in Semifinals and Finals performances in 
Calgary, Canada in October 2012. Russian pianist Pavel Kolesnikov was named the 2012 Honens Prize Laureate.

HONENS 2012 PARTNERS

Presenting Partner 

NEXEN INC.

Lead Partners 

CNOOC CANADA INC. 
ENBRIDGE INC. 
STATOIL 
TD BANK GROUP 
TRANSALTA

Supporting Partners 

NORTON ROSE CANADA LLP 
RBC FOUNDATION

PAVEL KOLESNIKOV

Le pianiste russe Pavel Kolesnikov compare la musique à la parfumerie fine, ces deux modes artistiques 
s’adressant au cœur et à l’esprit. Après avoir assisté à ses prestations au cours des épreuves de recitals et de 
concerti au Honens International Piano Competition du Canada en 2012, le Telegraph (Londres) a justement 
évoqué «son jeu brillant, d’une intimité caressante et espiègle». Cet enregistrement est composé d’extraits des 
récitals qui ont permis à Kolesnikov de gagner le premier Prix Honens 2012. Il a étudié au Conservatoire d’État 
de Moscou avec Sergeï Dorensky, au Royal College of Music de Londres avec Norma Fisher et à la Chapelle 
Musicale Reine Elisabeth à Bruxelles avec Maria João Pires. Il donne son premier récital en 2008 dans la petite 
salle du Conservatoire Tchaïkovsky de Moscou. Au moment de cet enregistrement, il avait déjà joué en concert 
avec orchestre et dans des festivals à travers l’Europe, y compris au Casalmaggiore International Music Festival 
en Italie, et le Verbier Festival Academy en Suisse.
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PAVEL KOLESNIKOV
« LIVE » AU HONENS 2012

disque un

Pavel Kolesnikov piano

BEETHOVEN	 Sonate pour piano Nº 14 en do dièse mineur Op. 27 Nº 2 « Sonate au clair de lune » 
SCHUMANN	 Kinderszenen Op. 15  
CHOPIN	 Sonate Nº 3 en si mineur Op. 58

disque deux

Pavel Kolesnikov piano 
Calgary Philharmonic Orchestra 
Roberto Minczuk directeur musical

TCHAIKOVSKY	 Concerto pour piano Nº 1 en si bémol mineur Op. 23

Pavel Kolesnikov piano 
Johannes Moser violoncelle

MENDELSSOHN	 Sonate pour violoncelle et piano Nº 2 en ré majeur Op. 58

© 2012

Dix pianistes âgés de 20 à 30 ans ont été invités en octobre 2012 à participer au septième Honens International 
Piano Competition à Calgary (Canada). Chaque artiste s’est produit en solo dans un récital de 60 minutes et 
a présenté un récital de 70 minutes en collaboration avec d’autres musiciens. Cinq de ces pianistes se sont 
qualifiés pour l’épreuve finale de concerti accompagnés par le Calgary Philharmonic Orchestra et maestro 
Roberto Minczuk. Pavel Kolesnikov a finalement été retenu comme gagnant du Concours Honens. Il a reçu un 
prix de 100 000 dollars et il bénéficiera du programme de développement de carrière artistique d’une valeur d’un 
demi-million de dollars. Cet enregistrement souligne les moments forts des interprétations de Pavel Kolesnikov. 

PARTISANS D’ENREGISTREMENT ET DE DIFFUSION  

La Fondation Rozsa 
à la mémoire du Dr Ted Rozsa qc et du Dr Lola Rozsa, qui ont toujours soutenu avec enthousiasme le Concours Honens 

Paul & Marg Böeda 
Ian & Heather Bourne 
Andrea Brussa à la mémoire du Mary-Eve-lyn Keator-Binmore 
Percy & Lois Cole Fund 
Foothills Industrial 
William & Catherine Graham 
Henry & Margaret Jaques 
Ann, Roxanne & John McCaig, Jane & Richard Waller 
Doreen McHolm à la mémoire du Roy McHolm 

Richard & Mary Shaw 
Deborah Yedlin & Martin Molyneaux
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HONENS

Le Honens International Piano Competition du Canada joue un rôle primordial dans la découverte de jeunes 
pianistes de concert et dans le développement de leur carrière. Le concours recherche des artistes complets, 
des « musiciens du 21ème siècle pour un public du 21ème siècle ». Honens prépare ses lauréats à affronter les 
exigences et les réalités d’une carrière professionnelle en musique et leur offre des opportunités afin de se 
perfectionner et de se faire connaître. 

Le septième Honens International Piano Competition s’est terminé avec les demi-finales et les finales à 
Calgary (Canada) en octobre 2012. Le pianiste russe Pavel Kolesnikov a été sacré gagnant du Concours 
Honens 2012.

PARTENAIRES DU HONENS 2012

Partenaire présentateur 

NEXEN INC.

Partenaires principaux 

CNOOC CANADA INC. 
ENBRIDGE INC. 
STATOIL 
GROUPE BANQUE TD 
TRANSALTA

Partenaires de soutien 

NORTON ROSE CANADA LLP 
RBC FONDATION
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honens.com
Member, World Federation of International Music Competitions

©  2012 Honens 
201203CD and 201204CD Made in Canada
All rights reserved. Unauthorized public performance, broadcasting, and copying of this music prohibited.

Producer: Theresa Leonard 

Recording Engineer: David Houston 

Assistant Engineers: Benjamin Oegema, Anthony Price 

EPCOR CENTRE Head Sound Technician: Jack Jamieson  

EPCOR CENTRE Alternate Head Sound Technician: Terry Aalders 

Piano: Steinway & Sons 

Piano Technicians: Joel Bernache, Robert Moffatt 

Packaging Design: WAX 

Photos: Colin Way 

Honens President & Artistic Director: Stephen McHolm

Recorded live at the EPCOR CENTRE’s Jack Singer Concert Hall during the  

Seventh Honens International Piano Competition, Calgary, Canada, October 2012. 

Recorded and produced with support from the Music & Sound Program at The Banff Centre,  

Banff, Canada and RBC Foundation.

Director / Executive Producer, audio programs, film & media, music & sound:  

Theresa Leonard 
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